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Uppsala 
* " K O M M U N B R O T T S F Ö R E B Y G G A N D E R Å D E T 

Plats och tid: 

Ledamöter: 

Övriga 
deltagare: 

S A M M A N T R A D E S P R O T O K O L L 

Sammanträdesdatum:5 mars 2015 
Stationsgatan 12. Kl 10.00-12.00 

Ilona Szatmåri Waldau (v) ordf Ersättare: 

Marta Obminska (m) vice ordf 
U P P S A L A K O M M U N S T Y R E L S E I 

mk 2015-00 09 

Ö(J|Aktb i iQ\ 

Anders Kylesten, säkerhetschef kommunledningskontoret 
Eva Köpman, chef råd och stöd, vård och omsorg 
Anders Pettersson, vice affärsområdeschef gmndskolan 
Kajsa Wejryd, vice affärs områdeschef gymnasieskolan 
Gunilla Sjöblom, fritidschef kulturförvaltningen 
Ann-Christine Dahlén, chef ifo myndighet ungdom socialförvaltningen 
Monica Söderbaum, preventionssamordnare socialförvaltningen 
Anders Fridborg bitr brandchef 
U l f Lundgren, t f kommunpolis 
Matti von Magius, Upsala handelsförening 
Kerstin Larsson, friskolenätverket gmndskolan 
Görgen Jansson. Friskolnätverket gymnasieskolan 
Adjungerande: Elisabeth Samuelsson, brandingenjör brandförsvaret 
Förhinder: Rahima Ortac (s) 
Magnus Berggren, åklagarmyndigheten 

Justeringens 
plats och tid: 

Underskrifter: %m/nfö£.3M0 
Ordförande Ilona Szatmåri Waldau Juste^fre Ulf Lundgn 
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Organ: Lokala 
Brottsförebyggande 
rådet i Uppsala 
kommun" 

Förvaringsplats 
för protokollet: 

Underskrift: 
Sekreterare Carina Börjesdotter 
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BROTTSFÖREBYGGANDE RÅDET 

S A M M A N T R Ä D E S P R O T O K O L L 

Sammanträdesdatum: 

• 
-

Uppsala 
• " K O M M U N 

§ 1 . 1 

Val av justerare: Ilona Szatmåri och U l f Lundgren 

§1 .2 

Fastställande av föredragningslistan 

§1.3 

Föregående protokoll. Inget att anmärka 

§ 2 
Kort presentation av rådets medlemmar. Se bifogad f i l 1. 

Ändring: Mattias Laveno rektor Kunskapsskolan kommer att ersätta Görgen Jansson i rådet. 

§ 3 
Samverkans avtal kommun-polis. Carina Börjesdotter, U l f Lundgren 
Samverkans avtalets är påskrivet av båda parter. En styrgrupp ska finnas och Joakim Danielsson, 
kommundirektör, har nyligen beslutat om följande: 

• Anders Kylesten säkerhetschef kommunledningskontoret som ordförande 
• Jan Holmlund förvaltningsdirektör socialförvaltningen 
• Birgitta Pettersson utbildningsdirektör utbildningsförvaltningen samt 
• Carina Börjesdotter som föredragande tjänsteman och adjungerad. 

Från polisen kommer Jale Poljarevius t f lokalpolisområdeschef och Magnus Westergren biträdande 
t f lokalpolisområdeschef att finnas med i styrgruppen. 
Under styrgruppen finns en projektledning som består av U l f Lundgren t f kommunpolis samt 
Carina Börjesdotter samordnare lokala Brottsförebyggande rådet. Det som är aktuellt nu är att bilda 
arbetsgmpper och arbeta kring en tydlighet kring samverkan samt uppföljning och utvärdering. 
Se bifogad f i l 2, 3 och 4. 
§ 4 
Samarbete mellan polis och socialtjänst utanför kontorstid. Det har framkommit viss kri t ik från 
polisen att socialtjänsten inte finns tillgängliga utanför kontorstid. Jan Holmlund är adjungerad t i l l 
denna punkt. 
E v a Köpman: Råd och stöd v i l l samarbeta med polisen. Fältarna i Gottsunda har flera gånger har 
kontaktat polisen men polisen har aldrig kontaktat fältarna. Ungdomscentmm jobbar förebyggande 
t.ex. med gatulagningesenheten kring ungdomar som missbrukar, har använt den s.k. 
Linköpingsmodellen d.v.s. socialarbetare träffar ungdom och familj tillsammans med polisen för att 
ha ett förebyggande arbete. Även fältarna i Gottsunda jobbade tillsammans med polisen med 
Linköpingsmodellen vilket alla tycket var jättebra. Tyvärr får inte polisen arbeta på det sättet med 
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Uppsala 
• " K O M M U N BROTTSFÖREBYGGANDE RÅDET 

S A M M A N T R A D E S P R O T O K O L L 

Sammanträdesdatum: 

Linköpingsmodellen längre. Eva hoppas att samverkan med polisen i framtiden kan utökas. De 
som arbetar med samverkan skola-socialtjänst och polis s k SSP-samordnarna har fått utökade tid 
att arbeta som samordnare och ska arbeta med individärenden men också med områdesarbete, vara 
områdesbevakare. Eva tror på ett strukturerat arbete och SSP-samordnarna är öppna för att arbete 
utanför kontorstid vid behov. De har dock ingen jourverksamhet. 

Ulf Lundgren: Polisen organisation har inte riktigt fungerat vilket har gjort att samverkan med 
socialtjänsten t i l l viss del inte fungerat. I somras gjordes dock en välfungerad planering tillsammans 
med fältarna i Gottsunda. I om med polisens nya organisation ska det finnas områdespoliser i 
utsatta områden, de är inte på plats och kommer nog dröja in på 2016 innan det blir klart. De ska ha 
lokalkännedom och arbeta med samverkan skola och socialtjänst. Modellen är plockat från Holland 
Ny modell från Holland "neighborhood director". När det gäller Linköpingsmodellen så är reglerna 
ändrade, polisen måste "lägga in om misstänkt narkotikabrott", så det är inte möjligt för polisen att 
ta med någon från socialtjänsten på möte med familjen. Gott exempel på samverkan är att 
kommunen bidrog med pengar t i l l föreningar i Storvreta så de kunde starta vuxenvandring vilket 
ledde t i l l att skadegörelsekostnaderna drastiskt minskade på kommunens fastigheter. 

Jan Holmlund: Den tidigare Socialnämnden för barn och unga hade tidigare ett ansvar för 
stadsutveckling och ett ansvar för social oro. Politikerna ville då ha traditionella fältare. Hur v i nu 
ska arbeta kring frågan behöver v i titta på tillsammans. Det finns pengar men v i behöver få en enad 
bild av hur v i ska arbeta. 

Anders Kylesten: Samarbete med polisen är en stor fråga som kopplar ihop andra frågor tex social 
oro - oro bland ungdomar, ungdomar som visar intresse för bränder m m. Anders har fått i uppdrag 
att skapa en krisledningsorganisation men en tjänsteman i beredskap s k TIB och kommer upp på 
KS sammanträde i mars. Krisstöd är upphandlat av HR. TIB ska j u också ha en god samverkan med 
polisen. 

Marta Obminska: Viktigt att det förebyggande arbetet kring ungdomar blir integrerat mellan olika 
verksamheter. 

Ann-Christin Dahlén: Anci - Vikt igt att se vad man själv kan bidra ut. Men hur ser strukturerna ut 
när det blir kris på något sätt. Vem tar ansvar - för vad? TIB? Vem kan fatta beslut? 

Gunilla Sjöblom: Det är många verksamheter som är igång på kvällar och det är viktigt med 
relationskapande med polisen. Organisationer hör av sig t i l l Gunilla och v i l l ha samverkan kring 
social oro de v i l l göra en insats. Sävja kulturcentrum (åk dit och titta!) har blivi t en viktig 
mötesplats. 

Flera av dessa frågor ligger i samverkansavtalet kommun-polis och kommer att utvecklas vidare i 
det arbetet. 

I samband med denna fråga uppkom frågan varför inte alla skolor har tillgång t i l l SSP. 
Kerstin Larsson på Kunskapsskolan undrar varför inte hennes skola kan vara med. 
SSP är indelat i fyra områden där de mest utsatta skolorna är repesenterade d.v.s. är med på möte 
var 14:e dag tillsammans med polisen. Mötet inleds med en kort lägesbild av området sedan övergår 
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Sammanträdesdatum: 

mötet t i l l individärenden med den skola som anmält ärende. En utökning av SSP dvs att fler skolor 
skulle vara med har hittills inte varit möjligt. Däremot har skolor och fritidsgård kunnat kontakta 
SSP-samordnaren som ibland lett t i l l att de bl ivi t inbjudna kring enskild ungdom/elev. Det kan dock 
bl i ändringar kring detta i framtiden. När det gäller kunskapsskolan - om de skulle vara med - så är 
det inte helt enkelt då de har elever från alla områden och skulle då vara representerade på alla SSP-
möten. Men de är välkomna att komma med på alla! 
Kajsa Wejryd: Gymnasieskolan är inte heller med i SSP och det skulle verkligen behövas. Den 
samverkan som gjorts med gymnasieskolan är ett antal möten med elevhälsopersonal där 
dokumentet "Ska v i ringa polisen" implementerats. Se bifogad f i l . 
Ann-Christin Dahlén var med och startade upp SSP och det startades upp underifrån med de 
resurser som fanns. Det är fortfarande så att det inte tagits något övergripande beslut kring att 
Uppsala kommun ska ha SSP vilket skulle behövas. 

§ 5 
Våldsbej åkande extremis och hatbrott 
Flera i rådet var med och träffade en arbetsgrupp för kommittén för demokrati och mot 
våldsbej åkande extremism den 3 mars. 
Arbetsgruppen har ett uppdrag: 

• att träffa lokala aktörer för att diskutera situationen vad gäller våldsbej åkande extremism i 
kommunen 

• att se vilket förebyggande arbete som finns i kommunen 
• att ta reda på vilket stöd kommunen skulle behöva 

Se vidare bifogad PP-presentation S bifogad f i l 5. 

Ilona Szatmåri Waldau tipsar om artikel i Dagens samhälle, se bifogad f i l 6.1 socialnämndens 
verksamhetsplan finns nu våldsbej åkande extremis med. Det är viktigt med förebyggande arbete 
kring detta och socialtjänsten behöver b l i bättre på att arbeta med de som planerar att åka eller åker 
för att strida för IS. 
E v a Köpman: Att SSP-samordnarna får ökade kunskaper är en väg men det behöver också finnas 
en beredskap för krisstöd t i l l familjer som har ungdomar som v i l l strida för IS. 
Anders Kylesten: Viktigt att det blir en hanteradeplan kring denna fråga. Den finns med i 
riskanalysen som en del i social oro. 
Görgen Jansson: Viktigt att se alla slags signaler på utanförskap även klotter kan vara en början på 
ett utanförskap som leder vidare t i l l radikalism. 
Carina Börjesdotter: Uppsala kommun behöver samverka med polis, Säpo och andra för att få 
ökade kunskaper samt strukturer kring att förebygga och hantera våldsbej åkande extremism. Frågan 
kommer att hanteras i samverkansavtalet kommun - polis. Den arbetsgrupp som träffats behöver 
fortsätta att träffas och gruppen behöver utökas med representant för fritidsgårdarna och andra. 
För att rådet ska få ökade kunskaper föreslås bjuda in Mohammad Fazlhashemi, professor som 
föreläser om Jihadism. 

§ 6 
Förebygga anlagda bränder. Antal bränder gick under några år ner i Uppsala kommun men har ökat 
igen. Behovet att arbeta förebyggande har därför aktualiserats. 
Anders Fridborg och Elisabeth Samuelsson: Bränder ökar och allt sitter ihop, social oro, klotter, 
glaskross. Det finns nu några idéer om hur arbetet kring att förebygga bränder skulle kunna se ut. Se 
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Sammanträdesdatum: 

bilaga PP-presentation. Brandförsvaret arbetar redan en hel del förebyggande men v i l l utveckla med 
studiebesök för åk 5 på brandstationerna, besök t i l l alla klasser i åk 7, fadderverksamhet i utvalda 
klasser samt temadag tillsammans med polisen. Ett fortsatt arbete kommer att ske i den arbetsgrupp 
som finns och där skolan kommer att bjudas in. Se bifogad f i l 7. 

Carina Börjesdotter har varit i kontakt med länsförsäkringar som har startat ett projekt i 
Gottsunda/Valsätra kring brända bilar. De ersätter en brunnen bi l med likvärdig istället för med 
pengar, de kollar upp bilen som brunnit - att det inte var något fel på den innan som gjorde att 
värdet hade sjunkit. Och de har startat ett samarbete med en bilfirma som ska hjälpa dem med 
ersättningsbilar. 

§ 6 
Verksamhetsberättelse. Carina Börjesdotter har skrivit en verksamhetsberättelse för 2014 som 
Torsten Tornberg, tidigare ordförande för lokala Brottsförebyggande har godkänt. Ök att skicka ut 
t i l l alla i rådet för ev kommentaret. Se bifogad f i l 8. 

Bifogade filer 
1. Aktuella medlemmar i lokala Brottsförebyggande rådet i Uppsala kommun 2015 
2. Samverkans avtal kommun-polis KS beslut 
3. Beslut om tillsättning av styrgrupp för samverkansavtal mellan polisen och Uppsala 

kommun 
4. Uppföljning av samverkan kommun-polisavtal. N Hållkvist. 
5. Våldsbej åkande extremism. Arbetsgruppens PP-presentation i Uppsala 3 mars 2015. 
6. Dansk modell stoppar Jihadism. Nordiska ministerrådets informationsråd 
7. Brandskador Personbilar 2009-2015 antal och medelskador 
8. Verksamhetsberättelse 2014 
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